
ZÁPIS 
z jednání kolegia rektora dne 6. 4. 2020 

 
Jednání proběhlo jako Zoom Meeting za účasti: prof. Oslzlý, JUDr. Valová, doc. Francán, Bc. 
Hájková, doc. Hlavica, prof. Macková, prof. Medek, Mgr. Mareček, MgA. Petr, prof. Petráš, 
doc. Spilka, MgA. Vodička, Ing. Vondráčková  
hosté: doc. Goliášová doc. Chládková, prof. Krobot, Mgr. Lyko, odb. as. Likin, doc. Průchová,  
doc. Strnad.   
 
1. Informace rektora:  

• Vzhledem k tomu, že příštím týden 13. 4. je velikonoční pondělí, nebude se konat 
Zoom Meeting Kolegium, příští jednání bude tedy 20. 4.. Pokud by vyvstal urgentní 
problém ke kolektivnímu řešení, bude porada svolána operativně v akčním složení. 
Pokud by na jedné či druhé fakultě vyvstal problém k urgentnímu řešení na úrovni 
vedení JAMU, je nutné informovat současně rektora a kvestorku.  

• Vzhledem k pokračujícímu předpokládanému prodloužení nouzového stavu se 
nemůže odehrát původně plánované konání Umělecké rady JAMU v pátek 17.4.. 
Kolegium se shodlo na návrhu termínu konání UR JAMU v pátek 22.5..  

• V úterý 14.4. se mělo na pozvání rektora MU prof. Bareše konat setkání s rektorem 
JAMU a děkany Lékařské fakulty MU a DF JAMU. V průběhu týdne bude upřesněno, 
uskuteční-li se formou videokonference nebo bude přeloženo na náhradní termín.  

• Všechny aktivity VŠ jsou v současné situaci veřejností vysoce oceňovány, stoupá 
prestiž VŠ a také MŠMT je hodnotí jako ukázkové naplňování třetí role českých 
vysokých škol. Na DF i HF se studenti i pedagogové zapojují do řady aktivit, HF 
například dává k dispozici studijní materiály posluchačům Univerzity třetího věku, ve 
studiu Marta i v Divadle na Orlí se šijí ochranné roušky, rektorátní řidič rozváží z 
Hotelu Grand obědy důchodcům a odehrává se řada dalších aktivit. Rektor požádal, 
aby informace o sociálních dobrovolnických aktivitách našich studentů i pedagogů 
byly v mezích možností soustřeďovány na obou fakultách a přeposílány mluvčímu 
JAMU, který je bude zveřejňovat a také zaznamenávat pro komplexní zprávu. 
 

2.   Informace kvestorky:  
• Nájmy restauračních zařízení a výše poplatku za koleje v tomto nouzovém stavu. 

Proběhlo jednání většiny kvestorů českých VŠ a na kterém se shodli všichni takto:  
- V tuto chvíli se již odhlásili studenti MU, kterým v tomto semestru již výuka probíhat 
nebude.  
- Kdo zaplatil poplatky za kolej v březnu nebude se mu vyměřovat poplatek za duben. 
Kdo nezaplatil v březnu, bude se s nimi jednat individuálně – zejména se zahraničními 
studenty, kteří odjeli do své vlasti. Ti, co nadále ubytováni v koleji platí běžné 
poplatky za oba měsíce. Poplatky za květen se budou řešit dle vývoje situace. Obě 
fakulty se vyjádřily souhlas s návrhem. 
- Astorka se dostane do ztráty asi 1,5-2 mil. Kč - v období prázdnin nelze očekávat 
příjmy z hotelového ubytování.  
- Otázka nájemného, máme 3 nájemce – Restaurace DnO, MusicLab a restaurace 
v budově Astorky. 



Do dnešního dne se ozval se žádostí o snížení nájemného jen nájemce restaurace 
v DnO. Řešení – s nájemce DnO a HF bude individuálně jednáno – snížit nájemné 
maximálně na 1/3 a umožnit v případě zájmu odklad splatnosti.  

• Požádala fakulty, aby ve svých informacích pro studenty a pedagogy nesuplovali 
celoškolská opatření, ale pouze se na ně odvolávali – mohl by vzniknou nesoulad 
v informacích a zejména termínech.  

• Nutno upravit opatření k termínu přijímacích zkoušek – informovat uchazeče o tom, 
že se budou konat nejdříve 14 dní po opětovném zahájení provozu školy. 

 
2. Informace DF:  

• Uspořádala bezkontaktní setkání pedagogů v počtu cca 30 účastníků. Setkání se bylo 
úspěšné a prospěšné, byly vyjasněny potřebné informace k situaci za nouzového 
stavu a k distančnímu studiu a setkání také všechny povzbudilo k náročnému 
naplňování bezkontaktní výuky.  

• Výuka probíhá, ale je znát, že tato situace není udržitelná dlouhodobě. Bezkontaktní 
výuka je náročnější pro všechny – studenty i pedagogy.  

• Schůzka k projektům CRP s pror. Medkem, nutno domluvit.  
• Děkan informoval, že ve čtvrtek proběhlo jednání v gesci Institutu umění k Metodice 

sběru dat v souvislosti s mimořádnou situací kulturních institucí i nezávislých aktivit 
po dobu nouzového stavu – navrhována metodika je zbytečně komplikovaná.  
  

3. Informace HF: 
• Uznávání předmětů – dotaz na zavedení modelu MU – „Q“ uznání předmětu, který 

nelze ukončit standardní cestou a nelze ho ani přeložit do dalšího roku. Náš Studijní a 
zkušební řád tuto variantu neumožňuje. Lze udělit výjimku děkana, která by mohla 
vyřadit doporučený předmět studia z plánu. Jak s tímto problémem pracovat – je 
nutné tento právní úkon vyřešit na celoškolské úrovni – bude řešeno v koordinaci s 
MU.   

• Dotaz na akreditace – fakulta má připraveny další akreditace k projednání na malé i 
velké UR. Rektor požádal, aby byly projednány v UR HF per rollam tak, aby mohly být 
předloženy UR JAMU na jednání aktuálně plánovaném na pátek 22.5.. 
 

4. Informace pror Medka:  
• Informoval o telefonickém jednání s náměstkem Dolečkem o sběru RUV 2020 a o 

přípravě nové metodiky. 
• Upozornil na nutnost sledovat webové informace MK ČR ve věci dotací na rok 2020 

v kontextu grantů JAMU s podporou MK.    
• Informoval o stavu přípravy VZ.  

 
5. Informace pror Mackové:  

• Probíhá práce na VZ a na Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení.  
 

6. Informace pror. Hlavici:  
• Výkazy o využití prostředků na specifický výzkum byly odeslány na MŠMT; 
• Interně s proděkany pro výzkum byl specifický výzkum vyhodnocen a nalezené 

nedostatky (malé množství výstupů uplatněných do RIVu) jsou řešeny; 
• Sběr RIVu probíhá beze změny, na počátku května budou data odeslána; 



• Ediční rada proběhne distanční formou; 
• MŠMT změnilo harmonogram hodnocení dle Metodiky 17+ - on-site visit bude moci 

proběhnout v září-listopadu; naši členové Mezinárodního evaluačního panelu to 
uvítali, nyní s nimi hledáme (předběžně) vhodný termín. 
 

7. Informace pror. Spilky:  
• V minulém týdnu přeposlal všem zúčastněným informace k problematice trvání 

mobilit v zahraničí. Na minulém jednání byl vznesen dotaz týkající se vrácení stipendií 
nebo proplacení dalších nákladů spojených s návratem do vlasti. JAMU podporuje 
dokončení studia distanční formou. JAMU spolupracuje s Domem zahraničních 
služeb.  

 
8. Astorka – Bc. Hájková:  

• Zaměstnankyně Astorky, u které se projevila nemoc, je v pracovní neschopnosti, 
nemá příznaky Coronaviru.  

 
9. Vnější vztahy – Mgr. Mareček:  

• Požádal posílání úprav o tzv. „Coronaaktivitách“, které bude shromažďovat a 
následně zveřejňovat na FB a webových stránkách.   

 
 

Příští řádné jednání kolegia rektora se koná v současném rozšířeném složení dne 27. 4. 2020 
od 10:30 hod. opět formou Zoom Meeting. 

 
 
Zapsala: Bc. Petra Bělohlávková                                verifikoval: prof. Petr Oslzlý a vedení 
 


	hosté: doc. Goliášová doc. Chládková, prof. Krobot, Mgr. Lyko, odb. as. Likin, doc. Průchová,

